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رئیس جمهور اعضای جدید شورای عالی نوجوانان و 
جوانان را منصوب کرد

رئیس جمهور و رئیس شورای عالی انقلاب فرهنگی مصوبه ماده واحده 
»تکمیل ترکیب اعضای شورای عالی نوجوانان و جوانان« را برای اجرا ابلاغ کرد و 
بر این اساس محمد صادق باطنی، فاطمه مهاجرانی و الهام یاوری را به عنوان 

اعضای جدید این شورا منصوب کرد.
این ماده واحده در جلسه ۹۱۴ شورای عالی انقلاب فرهنگی در ۱۴ اسفندماه 
تصویب شد که طی آن محمد صادق باطنی، فاطمه مهاجرانی و الهام یاوری به 

مدت سه سال به عضویت شورای عالی نوجوانان و جوانان درآمدند.
یاوری عضو هیات علمی دانشگاه تربیت مدرس و رئیس سازمان ملی 
پرورش استعدادهای درخشان )سمپاد(، باطنی مدیر شبکه تلویزیونی امید و 

مهاجرانی سخنگوی دولت چهاردهم هستند.

دبیر شورای عالی انقلاب فرهنگی:
سند ملی هوش مصنوعی به زودی تکمیل و تصویب 

می شود
پروژه  گفت:  انقلاب فرهنگی  دبیر شورای عالی   
تدوین سند هوش مصنوعی توسط مرکز توسعه 
فناوری های راهبردی معاونت علمی، فناوری و 
اقتصاد دانش بنیان آغاز شده و به زودی تکمیل و 

مصوب خواهد شد.
در  خسروپناه  المسلمین  و  الاسلام  حجت 
نشستی در پژوهشکده سرطان معتمد جهاددانشگاهی با اشاره به وجود 
چهار ستاد دیگر از جمله ستاد علم و فناوری در شورای عالی انقلاب فرهنگی 
در خصوص علت تشکیل ستاد سلامت که جایگزین کمیسیون سلامت شورا 
شده است، اظهار داشت: اعضای ستاد علم و فناوری عمدتا از اساتید علوم 
پایه یا مهندسی هستند که در حوزه سلامت تخصص زیادی ندارند. ستاد 
سلامت به  طور ویژه در راستای سیاست گذاری، راهبری و نظارت بر روند اجرای 

سیاست های مصوب در حوزه سلامت فعالیت دارد. 
وی با اشاره به حوزه هوش مصنوعی گفت: هوش مصنوعی سه ساحت 
اصلی دارد. ساحت اول مربوط به دستاوردها و قابلیت های هوش مصنوعی 
در تشخیص، درمان، پیشگیری و شخصی سازی درمان است که قطعاً باید در 
این زمینه ورود کنیم. ساحت بعدی که به نظر من ورود به آن  ضروری نیست، 
مباحث فلسفی هوش مصنوعی است که بهتر است در اینجا از آنها پرهیز کنیم.

رونمایی از بنیاد نیکوکاری دانشگاه آزاد با حضور ولایتی
بنیاد نیکوکاری دانشگاه آزاد اسلامی با حضور ولایتی رسما فعالیت خود را 

آغاز کرد.
کبر  نخستین جلسه بنیاد نیکوکاری دانشگاه آزاد اسلامی با حضور علی ا
ولایتی، رئیس هیئت مؤسس و هیئت امنا دانشگاه آزاداسلامی، محمدمهدی 
طهرانچی، رئیس دانشگاه آزاد اسلامی، حجت الاسلام و المسلمین محمد 
شریفانی، مسؤل نهاد نمایندگی مقام معظم رهبری در دانشگاه آزاد اسلامی، 
محمد قربانی گلشن آباد، معاون امور مجلس و ارتباطات اجتماعی دانشگاه 

آزاد اسلامی و جمعی از خیرین و اعضای این بنیاد برگزار شد.
ولایتی در این جلسه بر اهمیت نهادینه کردن فرهنگ وقف و کارهای نیک 
کرد و نقش بنیاد نیکوکاری را در ایجاد فرصت های برابر  کید  در دانشگاه تأ

آموزشی برای دانشجویان مستعد اما کم برخوردار بسیار مهم دانست.

مهدی کروبی پس از ۱۵ سال رفع حصر شد
حصر حجت الاسلام و المسلمین مهدی کروبی امروز پس از ۱۵ سال رفع 
شد. حسین کروبی گفت: روز گذشته مأموران امنیتی در دیدار با حجت الاسلام 
که طبق دستور رییس قوه قضائیه حصر شما  کردند  کروبی اعلام  مهدی 

برداشته خواهد شد.
به گزارش ایلنا، وی افزود:  به پدرم اعلام کردند که به لحاظ مسائل امنیتی و 
حفاظتی تا ۲۰ فروردین مأموران در محل اقامت ایشان حضور دارند و بعد از آن 

روز از منزل خارج خواهند شد.
کروبی یادآور شد: شنیده ام که آقای اژه ای گفته اند برای رفع حصر حاج آقا، 
گرفته ایم. در ضمن آقای اژه ای  ما مصوبه شورای عالی امنیت ملی را هم 
گفته اند دنبال رفع حصر آقای موسوی هم هستند، چون ظاهرا پرونده حصر 
در اختیار ایشان قرار گرفته است. وی در پاسخ به این سوال که آیا آقای کروبی 
این رفع حصر را پذیرفته اند، گفت: ماموران به پدرم اعلام کرده اند شما رفع 

حصر را قبول کنید یا نکنید ما اینجا را به هر حال ترک خواهیم کرد.
فرزند حجت الاسلام کروبی در پاسخ به سوالی درباره تعیین تکلیف وضعیت 
میرحسین موسوی و زهرا رهنورد گفت: پدرم به نیروهای امنیتی گفته اند که 
همانطور که قبلا هم  اعلام کردم من و آقای موسوی به دلیل اعتراض به نتایج 
کنون هم باید به  انتخابات سال ۸۸ بیش از ۱۴ سال در حصر قرار گرفتیم و ا
کنون که شما تصمیم گرفتید حصر را پایان  اتفاق یکدیگر رفع حصر شویم، اما ا
دهید و من نمی توانم مانع خروج شما از منزل شوم؛  توصیه می کنم هر چه 

زودتر به حصر این دو بزرگوار هم پایان دهید.
کروبی گفت: طبق اعلام ماموران امنیتی همین پروسه ای که درباره پدرم 
انجام شده در مورد آقای موسوی و خانم رهنورد هم ظرف چند ماه آینده 

انجام خواهد شد.
وی در پاسخ به این سوال که آیا از آقای کروبی تعهدی گرفته شده است، 
گفته شده تا ۲۰  گونه تعهدی از ایشان نگرفتند. فقط به ایشان  گفت: هیچ 
فروردین هر جایی  خواستی بروید روز قبلش به ما اطلاع دهید و از  روز بیستم 
دیگر مشکلی ندارید و نیاز به هماهنگی نیست. هیچ محدودیتی برای بعد از 

رفع حصر به پدرم ابلاغ نشده است.

رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام با بیان اینکه موضوع 
و  پالرمو  کنوانسیون های  بررسی  تنها  و  نیست  مطرح   FATF
سی اف تی )CFT( مطرح است، گفت: مجلس با تحفظ به این 
دو لایحه رأی داده است و ما می توانیم با این تحفظ و به صورت 

مشروط این دو لایحه را قبول کنیم.
آیت الله آملی لاریجانی در دیدار با جمعی از مدیران و اصحاب 
رسانه در پاسخ به سوالی در مورد بررسی لوایح FATF  در مجمع 
تشخیص مصلحت نظام، با بیان اینکه موضوع بررسی پالرمو و 
CTF غیر از بحث FATF است، اظهار داشت: FATF اعلام کرده 

که باید پالرمو و CFT تصویب شود.
کید بر اینکه FATF در مجمع تشخیص، موضوع  وی با تا
که برای بررسی به  بحث و بررسی نیست، ادامه داد: لایحه ای 
مجمع ارسال شده فقط مربوط به دو کنوانسیون CFT و پالرمو 
است، مجلس مصوبه ای در مورد FATF نداشته که مجمع ورود 

کند.
 FATF رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام ادامه داد: 
اصلا در مجمع بحث نمی شود زیرا به مجمع ارجاع نشده است، 
مجمع فقط سی اف تی و پالرمو را بررسی می کند که در مجلس 

تصویب شده و با ایراد شورای نگهبان مواجه شده است.
آیت الله آملی لاریجانی با بیان اینکه CFT و پالرمو درمورد 
مسائل حقوقی و نظامی موضوعات مهمی دارد، که محل بحث 
است، گفت: آن چیزی که برخی از اعضای مجمع را قانع کرده، 
این است که مجلس با تحفظ به این دو لایحه رأی داده و ما با این 

تحفظ و به صورت مشروط می توانیم این دو لایحه را قبول کنیم.
وی در پاسخ به برخی شبهات مبنی بر اینکه کنوانسیون های 

بین المللی را نمی توان با تحفظ پذیرفت، گفت: ۵۰ کشور با تحفظ 
را پذیرفته اند، ما هم می توانیم به صورت  کنوانسیون ها  این 

مشروط بپذیریم.
کنوانسیون مبارزه با جرائم سازمان یافته فراملی موسوم به 
پالرمو از ۱۸۰ کشور متعهد می خواهد تا درخصوص جلوگیری از 
قاچاق انسان و جلوگیری از ساخت و قاچاق سلاح گرم و اجزای 

آن تلاش کنند. کنوانسیون مبارزه با تامین مالی تروریسم موسوم 
به سی اف تی)CFT( نیز یک کنوانسیون بین المللی است که به 
منظور مقابله با تأمین مالی تروریسم توسط سازمان ملل متحد 
تصویب شده است. تصویب این لایحه از جمله شرایط حذف 
دائم ایران از لیست سیاه FATF یا گروه ویژه اقدام مالی علیه 

پول شویی است.

می توانیم پالرمو و CFT را با تحفظ قبول کنیم
رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام: 

معاون اول رئیس جمهور برپایی نمایشگاه توانمندی های 
کسپو( را یک پروژه بزرگ ملی برشمرد و با اشاره  صادراتی )ایران ا
به سطح مطلوب هماهنگی بین تمامی نهادها و دستگاه ها 
کید کرد: با رویکرد  برای برگزاری هرچه باشکوه تر این نمایشگاه تا

دیپلماسی فرهنگی می توان توطئه ایران هراسی را خنثی کرد.
محمدرضا عارف در دومین نشست شورای سیاستگذاری 
کسپو( اظهار کرد: باید  نمایشگاه توانمندی های صادراتی )ایران ا
کثر بهره برداری اقتصادی،   تقویت دیپلماسی اقتصادی  حدا
و سیاسی و فرهنگی کشور را در این نمایشگاه داشته باشیم و 
پیام های روشن و واضح از جمهوری اسلامی ایران به مسئولان 
از  کشورها  اقتصادی سایر  فعالان  و  ارشد سیاسی  و مقامات 
توانمندی های صادراتی داخلی و دستاوردهای دانش بنیان 
بسیار  فرصت  را  نمایشگاه  این  برپایی  شود.وی  داده  کشور 
مناسب برای تقویت دیپلماسی اقتصادی و سیاسی دانست 
که باید از فرصت این رویداد در کنار بهره برداری های اقتصادی 
در راستای تقویت اهداف سیاسی و فرهنگی استفاده شود.
معاون اول رئیس جمهور با بیان اینکه نمایشگاه توانمندی های 
صادراتی مهمترین نهادی است که می تواند اهداف راهبردی 

کشور را در بخش تجارت و صادرات پیگیری کند و سامان دهد، 
افزود: راهبرد دولت وفاق ملی در توسعه اقتصادی و تجاری 
جمهوری  عضویت  به  اشاره  با  است.وی  گذشته  از  جدی تر 
اسلامی ایران در اتحادیه اوراسیا بعنوان عضو ناظر و همچنین 
حضور فعال ایران در پیمان ها و سازمان های منطقه ای حوزه 
کرد: انعقاد  کشورهای منطقه تصریح  تمدنی مشترک ایران و 
قرارداد تجارت آزاد با اوراسیا و همچنین رویکرد سیاست خارجی 
دولت چهاردهم در تقویت همکاری ها با همسایگان و کشورهای 
همسو با جمهوری اسلامی ایران فرصتی مناسب برای فعالان 
اقتصادی، بخش خصوصی و همچنین تجار ایرانی و کشورهای 
منطقه است چرا که منطقه اوراسیا بعنوان یکی از بازارهای هدف 

جمهوری اسلامی ایران در دولت چهاردهم محسوب می شود.

راهبرد توسعه روابط با قاره آفریقا با قوت پیگیری شود
عارف با اشاره به اهمیت توسعه روابط جمهوری اسلامی 
ایران با کشورهای قاره آفریقا و برگزاری چندین جلسه و نشست 
با سفرا و نمایندگان کشورهای آفریقایی و همچنین فعال شدن 
کرد: آفریقا بازاری بکر  کید  ستاد آفریقا در دولت چهاردهم،   تا

که باید راهبرد توسعه روابط با این قاره را در نمایشگاه  است 
توانمندی های صادراتی با قوت پیگیری کنیم.

دست برتر ایران در صدور خدمات فنی و مهندسی
وی با بیان اینکه جمهوری اسلامی ایران در صدور خدمات 
فنی و مهندسی و همچنین شرکت های دانش بنیان دست 
برتر در منطقه را دارد، تصریح کرد: کشورهای منطقه و همسایه 
علاقمند به توسعه همکاری های فناورانه به ویژه های تک با 
جمهوری اسلامی ایران هستند که باید از این فرصت چند روزه 
کثر استفاده شود. عارف با اشاره به فضای  برپایی نمایشگاه حدا
ایران هراسی دشمنان جمهوری اسلامی ایران خاطر نشان کرد: با 
رویکرد دیپلماسی فرهنگی در این نمایشگاه می توان توطئه های 
دشمنان را خنثی کرد چرا که هر کدام از مقامات و یا فعالان و تجار 
خارجی که به ایران سفر می کنند در بازگشت به کشور خود نظرات 
آنان نسبت به کشور تغییر می کند که این نمایشگاه نیز می تواند 
در این راستا کمک شایان توجهی کند.عارف دستور داد تمامی 
دستگاه ها و وزارتخانه های اصلی و مهم مرتبط با برپایی این 

نمایشگاه موظف به همکاری با مسئولان این نمایشگاه شوند.

در  طرحی  هر  کرد:  کید  تا جمهور  رئیس 
زمینه رفع ناترازی و مدیریت توزیع و مصرف 
باید مبتنی بر عدالت و تخصیص سهمیه به 

همه شهروندان ایرانی باشد.
جلسه بررسی راهکارهای رفع ناترازی انرژی، 
صبح دوشنبه با حضور مسعود پزشکیان برگزار 
و طرح های نوآورانه مدیریت هوشمند توزیع 
انرژی مورد بحث و تبادل نظر قرار  و مصرف 

گرفت.
کید بر  مسعود پزشکیان در این جلسه با تأ
اینکه هر طرحی در زمینه رفع ناترازی و مدیریت 
توزیع و مصرف باید مبتنی بر عدالت و تخصیص 
سهمیه به همه شهروندان ایرانی باشد، اظهار 
قالب  یک  در  نباید  انرژی  ناترازی  رفع  کرد: 
محدود شود، بلکه باید روش ها و راهکارهای 
مختلف را در کنار هم و متناسب با شرایط هر 
اقلیم و منطقه به کار گرفت، تا هم برای مدیران، 
میدان های عملیاتی با قابلیت انعطاف ایجاد 
کار افزایش  شود و هم قابلیت عمل و وسعت 

یابد.
وی در ادامه بر لزوم اصلاح الگوی مصرف از 
طریق آموزش با بهره گیری از ظرفیت مساجد، 
خانه های بهداشت و گروه های مرجع از جمله 
را  ما مردم  گر  ا گفت:  و  کرد  کید  تا هنرمندان 
نسبت به تصمیمات خود اقناع و آنها را در اجرا 
مشارکت دهیم، بر بسیاری از چالش ها از جمله 
ناترازی انرژی و مدیریت مصرف غلبه خواهیم 

کرد.
به روزرسانی  ادامه  در  جمهور  رئیس 
تجهیزات گرمایشی، ممنوعیت تولید تجهیزات 
قدیمی و غیراستاندارد و فعال سازی کنتورهای 
الگوی  اصلاح  ضروریات  دیگر  از  را  هوشمند 

کرد و افزود:  مصرف در بخش خانگی عنوان 
در ادارات و دستگاه های اجرایی نیز به ویژه 
پنل های  از  استفاده  برق،  تأمین  بخش  در 

خورشیدی الزامی خواهد شد.
پزشکیان همچنین اطلاع دقیق از وضعیت 
توزیع و مصرف مناطق مختلف و ایجاد ساختار 
اجرای  برای  نخبگان  از  متشکل  عملیاتی 
توزیع  هوشمند  مدیریت  نوآورانه  طرح های 
کید قرار داد و گفت:  و مصرف انرژی را مورد تأ
تخصص  و  ظرفیت  از  می توان  راستا  این  در 
ویژه  به  خصوصی  بخش  فناور  شرکت های 

شرکت های کارور انرژی استفاده کرد.

نشود،  دیده  ما  زندگی  در  قرآنی  هدایت 
باید در رفتارمان بازنگری کنیم

پیوند  اهمیت  بر  کید  تأ با  جمهور  رئیس 
دانش قرآنی با عمل اجتماعی، گفت: مشکل 
اصلی، فاصله ای است که بین دانستن و عمل 
کردن به قرآن وجود دارد. ادعا می کنیم که قرآن 
راه هدایت را به ما نشان می دهد و انسان را به 

گر در عمل، نشانه ای از این  اوج می رساند، اما ا
هدایت در زندگی فردی و اجتماعی ما دیده 

نشود، باید در رفتار خود بازنگری کنیم.
مسعود پزشکیان در سی امین آیین تکریم 
کریم، با اشاره به جایگاه قرآن  خادمان قرآن 
داشت:  اظهار  اجتماعی  و  فردی  هدایت  در 
که  افراد بسیاری هستند  امروز در جامعه ما 
حافظ و قاری قرآن اند و روزبه روز بر تعداد آنها 
افزوده می شود. این برکتی بزرگ است و نشان 
آموزش  که در مسیر  از زحمات عزیزانی دارد 
اما  می کنند،  تلاش  قرآنی  معارف  گسترش  و 
نکته ای که باید به آن توجه کرد، این است که 
حضور قرآن در جامعه تنها به حفظ و قرائت 
سبک  و  عمل  در  باید  بلکه  نشود،  محدود 

زندگی ما نمایان شود.
وی با اشاره به چالش های فرهنگی جامعه 
تصریح کرد: آیا امروز این فرهنگ در جامعه ما 
وجود دارد؟ آیا ما قبل از شناختن یک فرد، او را 
قضاوت نمی کنیم؟ آیا قبل از شنیدن یک ایده، 
گاهی،  آن را رد نمی کنیم؟ بسیاری از ما بدون آ

می پردازیم،  دیگران  تخریب  حتی  و  نقد  به 
گوش  آنها  صحبت های  به  حتی  درحالی که 
نداده ایم. این همان مشکلی است که قرآن نیز 

به آن اشاره کرده است.
این  تغییر  لزوم  بر  کید  تأ با  رئیس جمهور 
رویکرد در جامعه اظهار داشت: باید یاد بگیریم 
که به صحبت های دیگران گوش دهیم، آنها را 
گر منطقی و درست بودند، آنها  بررسی کنیم، و ا
گر هم قابل قبول نبودند، بدون  را بپذیریم. ا
کنار بگذاریم. آیه ای از  تخریب و توهین آنها را 
کریم می فرماید شما مسیر خود را بروید  قرآن 
و من نیز مسیر خود را؛ اما این به معنای آن 
گاهی، در برابر هر سخن  نیست که با جهل و ناآ

جدیدی که می شنویم، مقاومت کنیم.
ظلمی  هیچ  کرد:  خاطرنشان  پزشکیان 
بالاتر از این نیست که انسان در مسئله ای که 
گر قرار است مسیر  نمی داند، رهنمود بدهد. ا
صحیحی را نشان دهیم، باید افرادی که علم 
نیز  ما  و  بگویند  سخن  دارند،  کافی  تجربه  و 
شنونده باشیم. این همان چیزی است که امروز 
به آن نیاز داریم؛ شنیدن، شناختن، تحلیل 

کردن و سپس تصمیم گرفتن.
رئیس جمهور در این مراسم از تعدادی از 
»قاریان،  بخش های  در  کریم  قرآن  خادمان 
»مدیران  مدرسان«،  و  اساتید  حافظان، 
قرآنی«، »هنرمندان قرآنی«، »فعالان حوزه نشر 
و رسانه های قرآن« و »پژوهشگران، مفسران، 

مدرسان و دانشمندان قرآنی« تجلیل کرد.
پزشکیان پیش از شرکت در سی امین آیین 
کریم جمهوری اسلامی  قرآن  تکریم خادمان 
دومین  و  سی  مختلف  بخش های  از  ایران، 

نمایشگاه قرآن نیز بازدید کرد.

پزشکیان در جلسه بررسی راهکارهای رفع ناترازی انرژی:

ح های رفع ناترازی باید مبتنی بر عدالت باشد طر

معاون اول رئیس جمهور: 

توطئه ایران هراسی را با دیپلماسی فرهنگی خنثی کنیم

اخبار  روز

پزشکیان اطلاع دقیق از 
وضعیت توزیع و مصرف 
انرژی در مناطق مختلف 
و ایجاد ساختار عملیاتی 
متشکل از نخبگان برای 
ح های نوآورانه  اجرای طر
مدیریت هوشمند توزیع 
و مصرف انرژی را مورد 
کید قرار داد و گفت:  تأ
در این راستا می توان 
از ظرفیت و تخصص 
شرکت های فناور بخش 
خصوصی به ویژه 
شرکت های کارور انرژی 
استفاده کرد


